



外籍勞工資訊通報

主題：因小失大 外勞偷電池恐遭遣返

1 名越南籍的勞工昨天在便利超商購物時，順手牽羊偷走電池，雖價格不高，但卻可能面臨遭遣返命運。警方依線索，在台電核能四廠工區宿舍將嫌疑人逮捕，今天函送檢方偵辦。

新北市瑞芳警分局表示，來台不久的 27 歲越南籍勞工，受僱於核四廠工作。他昨天前往貢寮區便利超商購物時，拿口香糖、麵包及牛奶等物品到櫃台結帳。

值班店員清點貨物時，發現短少好幾組鹼性電池，於是向警方報案。瑞芳警分局澳底派出所警員調出超商監視器，發現有顧客趁店員替客人結帳時，悄悄將架上的 8 組電池塞進自己口袋。

警方從影像中認出行竊的是外勞，聯絡當地管理勞工的負責人指認，發現 1 名越南籍外勞涉案，於是前往宿舍將嫌疑人帶回詢問，並取出遭竊的電池。

嫌疑人坦承自己因貪小便宜才會行竊電池，警方說，今天將他依竊盜罪嫌，函送地檢署偵辦，未來若判刑確定，外勞恐會因小失大，遭到遣返的命運。

【資料來源：自由時報】



高億人力資源管理有限公司

KAOYI HUMAN RESOURCE MANAGEMENT CO., LTD.

TEL: 07-3846888

FAX: 07-3861881

No.100B004 / Date: 2011.05.10

INFORMATION

Topic: Try to save a little only, but lose more.

A foreign worker steals batteries perhaps to be repatriated.

Contents: A Vietnam worker steals batteries when he went shopping in a convenient store. Although the price of batteries is low, he might be repatriated. The police found and arrested him in the dormitory and will be accused today.

According to the Rei-Fong police station, there is a 27 years-old Vietnam worker work in a nuclear energy factory; he bought chewing gum, bread and milk in a convenient store yesterday.

When the clerk checked products, he found out lost many batteries and called a police. The police checked the monitor and found out he put 8 sets of batteries in his pocket while the other customers were paying bill.

The police recognized the thief is a foreign worker and called the company to indicate he is one of their Vietnam workers. The police arrested him and found out the batteries in the dormitory.

The foreign worker admits his mistake of stealing and the police will send him to the local court to wait for judgment. He might be repatriated because of his wrong behavior.

【Information from: Liberty Times】